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Mødedato: d. 15. april 2024 
Mødested: Nygaard-bygningen, Lunchroom 
Mødeemne: Uddannelsesnævnsmøde Medievidenskab og Journalistik 
 
Deltagere:  
Studentermedlemmer: Erik Bøye Davidsen (UN-næstforperson og SN-repræsen-
tant), Cecilie Højlund Simonsen, Nikoline Dalby Østerberg og Alexander Luis Steen-
gaard Dominguez, Dagmar Even Hansen, Mille Panduro Ibsen og Christina Rosen-
hagen Sloth 
 
VIP-medlemmer: Pia Majbritt Jensen (UN-forperson og SN-repræsentant) og Kir-
sten Frandsen. 
 
Observatører: Teke Jacob Ngomba, Birgitte Stærmose Madsen (afdelingskonsu-
lent), Cille (studenterstudievejleder) og Sine Gyde Meler (SNUK, referent). 
 
Fraværende: Jakob Isak Nielsen og Charlotte Rosenvinge Jensen, Laura Theresia 
Schiess, Mathias Bonde, Janne Nielsen, Anne Marit Waade, Morten Brænder (Cen-
terleder CJU) og Christoph Raetzsch. 
 
 
  
 

1. Godkendelse af dagsorden og opfølgning på referat fra seneste møde 

(beslutningspunkt) (9.30-9.35)  
UN godkendte dagsordenen til dagens møde og fulgte op på referatet fra UN-mødet d. 

18. marts 2024.  

 

Der var et enkelt spørgsmål vedr. opfølgningen på evalueringen af POF og UN-drøftel-

serne omkring mulighed for at ændre eksamen til en bestået/ikke bestået. Pia Majbritt 

Nielsen (PMJ) og Birgitte Stærmose Madsen (BSM) orienterede om, at der følges op 

på medarbejdermøder (GRUS) ift. næste skridt, men da studieordningen ikke har haft 

fulgt gennemløb, vil der nok ikke kunne foretages ændringer p.t. 

 

2. Orientering fra KA-studietur til Stockholm (orienteringspunkt) (9.35-

9-45)  
Poul Erik Nielsen (PEN) var inviteret til mødet for at fortælle om KA Medievidenskab 

studerendes studietur til Stockholm. PEN havde inden mødet udsendt en kort skriftlig 

opsummering fra studieturen. PEN fortalte, at studerende selv har været meget invol-

veret i planlægningen og at der var arrangeret flere fagligt relevante arrangementer på 

turen som havde fungeret godt. Feedbacken var de deltagende studerende har også 

været at det har været en god udbytterig tur. Der blev fremhævet nogle punkter til 

overvejelse til næste år:    

- Overvej destinationen ift. rejsetid og budget.  

- Hav en studerende som kontaktperson for arrangementer osv. 

- Opmærksomhed på A2-linje studerendes deltagelse. 
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Der var spørgsmål fra UN ift. sponsorering, hvor der er søgt og hvor mange midler de 

fik. UN drøftede desuden kort fordele/ulemper ved at studieturen ikke er knyttet di-

rekte til et specifikt fag. 

 

3. De studerendes punkt (9.45-9.55)  
 
De studerende orienterede om: 

- At Artsrådet har kontaktet næstforperson Erik Bøye Davidsen (EBD), og efter-

spurgt en studerende fra UN MedJour til at stille op til Omnibus’ redaktions-

komité, de studerende har udpeget Cecilie Højlund Simonsen. 

- Studerende har efterspurgt en dato for specialereceptionen for kandidatstude-

rende – opmærksomhed på at datoen fremadrettet skal meldes ud tidligere 

end den gør nu. 

- En del studerende har oplevet at der på 2. årgang er en del småsnak under fo-

relæsningerne og at studerende pakker sammen og går inden undervisningen 

er helt afsluttet. De studerende var i tvivl om, hvordan det bedst kommunike-

res til medstuderende at det forstyrrer undervisningen og bad om UN’s input 

til fremgangsmåden. UN drøftede forskellige muligheder og det blev aftalt at 

PMJ vil gå videre og snakke med underviserne på holdene og studievejlednin-

gen ift. at finde den rette måde at få en dialog med de studerende på holdet. 

 

4. Studievejledningens punkt (9.55-10.05)  
 
Studievejledningen fortalte at det der fylder mest p.t., er henvendelser ift. tilvalgsan-
søgninger og at der er mange som er interesserede i tilvalget i Film og medier og Jour-
nalistisk formidling. 
 

5. Proces frem mod nye retningslinjer for brug af GAI fra efteråret 2024 

og frem (orientering og drøftelse) (10.05-10.10) 

Uddannelsesudvalget på Aarhus Universitet (UU) har besluttet at ændre retningslin-

jerne for GAI (Generative Articifial Intelligence) gældende fra efterårssemestret 2024, 

så anvendelse af GAI som udgangspunkt er tilladt til alle eksaminer. Fordi GAI som 

udgangspunkt er tilladt fra efteråret 2024 og frem, skal der hurtigt identificeres de ek-

saminer, hvor GAI undtagelsesvis skal forbydes, da dette eksplicit skal fremgå af stu-

dieordningen.  

 

PMJ fortalte at undervisere er blevet bedt om at sende en mail med evt. fag hvor de 

mener GAI bør forbydes, efter de anbefalinger prodekanen har udsendt dvs. ”at man 

udelukkende vælger at udstede forbud til eksaminer, hvor der udprøves en eller anden 

ganske særlig færdighed, som en anvendelse af GAI vil skygge for”. På UN-mødet i maj 

skal UN behandle evt. ændringsforslag. PMJ forventer dog ikke at der indstilles æn-

dringer fra afdelingen. 

 

UN drøftede kort de nye retningslinjer og Kirsten Frandsen (KF) nævnte, at der frem-

adrettet skal være en opmærksomhed på fag, der er ”teoritunge” både ift. fagligheden 
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og tilrettelægge af eksaminer. Teke Jacob Ngomba (TJN) foreslog at der samles erfa-

ringerne fra specialer/bachelorprojekter, hvor studerende har brugt GAI, ift. hvordan 

de har brugt det, det faglige udbytte og lignende. De erfaringer vil evt. kunne bruges 

fremadrettet når/hvis anvendelsen af GAI udbredes. 

 

6. Årlig status 2024 - del 1 (drøftelses- og beslutningspunkt) (10.10-11.10)  

Årlig status er en del af det løbende og uddannelsesnære kvalitetsarbejde på Arts og er 

nærmere beskrevet i uddannelseskvalitetsprocesser på Arts.  

Formålet med årlig status processen er, at UN, såvel som SN og institut, på baggrund 

af et systematisk eftersyn af uddannelserne i deres helhed, prioriterer de indsatsområ-

der, UN vil arbejde med i det kommende kvalitetsår for at sikre uddannelsens kvalitet 

jf. AUs kvalitetspolitik. Uddannelsesnævnet er det primære forum for den fagnære dia-

log.  

 

PMJ fortalte, at der på april mødet behandles handleplaner og data for BA og KA Me-

dievidenskab og KA Journalism, Media and Globalisation. På maj mødet behandles 

KA Journalistik særskilt, da uddannelsen gennemgår uddannelsesevaluering i 2024.  

 

Derefter gennemgik BMS datamaterialet for uddannelserne, og UN gav input til de fo-

reløbige handleplaner til 2024. 

 

Bacheloruddannelsen i Medievidenskab   

Delpolitik 1: Den gode studiestart 

Indikator 1: førsteårsfrafald: grøn 

 

Delpolitik 2: Fagligt stærke og sammenhængende uddannelser 

Indikator 2: Studieprogression: grøn 

Indikator 3: Planlagte undervisningstimer: grøn 

Indikatorer 6c: Vip-dækningsgrad: grøn 

Indikator 7: Studieintensitet: gul 

Bemandingsplaner: 

Samtlige uddannelser ligger indenfor afdelings kernekompetencer forskningsmæssigt 

Alle undervisere, som har været ansat i perioden, har Ph.d. Der har ikke været decide-

rede udfordringer ift. forskningsdækning, i forbindelse med IV-fagene på BA Medievi-

denskab, var der en overgangsperiode, en videnskabelig assistent med relevant Ph.D 

underviste fagene. 

 

Delpolitik 3: Motiverende studie- og læringsmiljøer 

Indikator 4: undervisningsevaluering: grøn  

Indikator 5a: studiemiljø – faglig trivsel: grøn  

Indikator 5b: studiemiljø – social trivsel: grøn 

 

Delpolitik 4: Stærke kandidater med relevante kompetencer 

https://kvalitet.au.dk/fileadmin/kvalitetsportal/ARTS/Uddannelseskvalitetsprocesser_paa_Arts.pdf
https://kvalitet.au.dk/arts/kvalitetsprocesserne/aarlig-status
https://kvalitet.au.dk/aarhus-universitet/om-kvalitetsarbejdet-paa-au/kvalitetspolitikken
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BSM fortalte at det overordnet ser rigtig godt ud, den eneste gule indikator er indika-

tor 7 studieintensitet, men her er timetallet også højere ift. sidste års tal. Førsteårsfra-

fald er ligeledes faldet fra sidste år og det kan synes at tesen om at corona påvirkede 

frafaldet var tale om særlige år under og lige efter corona, som påvirkede frafaldet.  

 

UN drøftede at svarprocenterne er alt for lave og at den er faldende, hvilket er proble-

matisk. Derudover så var der opbakning til at fortsætte de handlinger som er igangsat 

på afdelingen, da data ikke umiddelbart kalder på at igangsætte en masse nyt. 

 

Kandidatuddannelsen i Medievidenskab   

Delpolitik 1: Den gode studiestart 

Indikator 1: førsteårsfrafald: grøn 

 

BSM fortalte at der er en lille stigning i førsteårsfrafaldet, indikatoren er dog stadig 

grøn og at det kun svarer til ca. 4 studerende der er faldet fra. 

 

Delpolitik 2: Fagligt stærke og sammenhængende uddannelser 

Indikator 2: Studieprogression: grøn 

Indikator 3: Planlagte undervisningstimer: grøn 

Indikatorer 6c: Vip-dækningsgrad: grøn 

Bemandingsplaner: 

Samtlige uddannelser ligger indenfor afdelings kernekompetencer forskningsmæssigt 

Alle undervisere, som har været ansat i perioden, har Ph.d. Der har ikke været decide-

rede udfordringer ift. forskningsdækning 

 

Indikator 7: Studieintensitet: gul 

Der er brugt mange ressourcer i forbindelse med at den nye KA studieordning blev ud-

viklet ift. at tænke ind hvordan studerende skulle bruge mere tid på campus med grup-

pearbejde mm. mellem undervisning osv. – det synes dog ikke at kunne afspejles i data 

endnu. Studerende gav udtryk for at de ofte ikke regner alle timer ved, hvis spørgsmå-

let kommer i en mindre ”travl” periode – så regnes de travle eksamensperioder ikke 

med, selvom de måske burde. 

 

Delpolitik 3: Motiverende studie- og læringsmiljøer 

Indikator 4 undervisningsevaluering: gul 

 

UN drøftede mulige årsager til at indikator 4 er gul, bl.a. at der en ny studieordning, og 

derfor stadig en tilpasning af fagene i gang og derudover er svarprocenten lav, hvilket 

kan hænge sammen med tidligere drøftelser i UN om at studerende ikke møder op til 

undervisning i slutningen af semesteret, hvor evalueringen skal besvares.  pga. af fokus 

på eksamen. Der skal være en opmærksomhed på indikatorens udvikling fremadrettet.  
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Indikator 5a studiemiljø – faglig trivsel: grøn 

Indikator 5b studiemiljø – social trivsel: grøn 

 

Delpolitik 4: Stærke kandidater med relevante kompetencer 

Indikator 8: Ledighed: rød 

 

Ledighedstallet er en smule nedadgående – hvilket er positivt – det blev drøftet at de 

mange indsatser der er, på afdelingen skal fortsætte. Derudover blev det påpeget at 

studerende ikke skal være bekymrede, da den største andel ender i jobs. 

 

Kandidatuddannelsen i Journalism, Media and Globalisation 

Delpolitik 1: Den gode studiestart 

Indikator 1: førsteårsfrafald: grøn 

 

Delpolitik 2: Fagligt stærke og sammenhængende uddannelser 

Indikator 2: Studieprogression: gul 

Da dele af uddannelsen foregår i udlandet, tælles al ECTS-optjening ikke, som på ordi-

nære uddannelser. Indikatoren går derfor i gul, men de studerende optjener de ECTS de 

skal. 

 

Indikator 3: Planlagte undervisningstimer: ingen data 

Data er fjernet i oversigten da den ikke indberettes til Styrelsen.  

 

Indikatorer 6c: Vip-dækningsgrad: ingen data 

Ingen data, da uddannelsens timer ikke indberettes til Styrelsen. Data er fjernet 

af Data og Indberetninger. Dog var samtlige ECTS-timer i E22 VIP-dækket. I F23 

blev alle timer ligeledes dækket af VIP.  

Indikator 7: Studieintensitet: grøn 

Bemandingsplaner: 

Samtlige uddannelser ligger indenfor afdelings kernekompetencer forskningsmæssigt 

Alle undervisere, som har været ansat i perioden, har Ph.d. Der har ikke været decide-

rede udfordringer ift. forskningsdækning. 

 

Delpolitik 3: Motiverende studie- og læringsmiljøer 

Indikator 4: undervisningsevaluering: grøn 

Indikator 5a: studiemiljø – faglig trivsel: grøn 

Indikator 5b: studiemiljø – social trivsel: grøn 

Delpolitik 4: Stærke kandidater med relevante kompetencer 

Indikator 8: Ledighed: grøn 

 

Overordnet positive data for uddannelsen, hvor næsten alle indikatorer går i grøn. 

 

UN gav derefter input til de tre handleplaner: 
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- Der er umiddelbart ikke handlinger, der skal ud af handleplanerne, mest af alt 

handler det om at fastholde og fortsætte de igangværende handlinger.   

- TJN bemærkede at selvom indikatoren for fagligt og socialt studiemiljø er 

grøn, er de studerende trivsel et tema som er drøftet i UN og er meget fokus 

på, og der bør derfor overvejes om der er alligevel er behov for indsatser og 

handlinger i handleplanerne.  

- KF påpegede at selvom der ikke skal igangsættes en masse på KA Medieviden-

skab, skal det fortsat holdes for øje at der kommer en bachelorårgang, som har 

gennemført den nye BA studieordning og derfor kan det kræve en anden til-

pasning af KA og opmærksomhed ift. at sikre overgang fra BA til KA.  

 

Næste skridt:  

- På maj-mødet godkender UN handleplanerne 2024 til indstilling til SNs be-

handling og behandler data og giver input til evalueringsfokus for KA Journa-

listik.  

- Derefter sender afdelingsleder handleplaner for 2024 til studienævnets sekre-

tær senest d. 19. juni 2024. De af UN indstillede handleplaner behandles i SN i 

juni d. 26. juni 2024.  

- Studieleder godkender inden 1. september handleplanerne for årlig status og 

deler viden med prodekan for uddannelse.  

 

 

7. UN giver input til eksterne eksperter – uddannelsesevaluering af KA i 

journalistik (drøftelsespunkt) (11.10-11.20)  

PMJ orienterede på vegne af Morten Brænder (MB) om, at der skal indstille eksterne 

eksperter til uddannelsesevalueringen af KA Journalistik. Ift. aftagereksperter ses der 

bl.a. på aftagerforum. 

 

Det blev nævnt at der fra medievidenskabs uddannelsesevaluering har været gode er-

faringer at have eksperter med, som kendte fagligheden godt. UN havde ikke konkrete 

forslag til mulige eksterne eksperter, men PMJ vil videregive at MB kan kontakte TJN 

og KF for sparring ift. aftagerforum og faglige eksperter.  

 

8. Meddelelser/Nyt fra (11.20-11.25)  

8.1 Meddelelser / nyt fra afdelingsleder/undervisere/fagudvalg  

- PMJ orienterede om at planer for Katrinebjergs nye campus er vedtaget. Der 

er nedsat en arbejdsgruppe hvor repræsentanterne fra MedJour er: Anne Ma-

rit Waade, Mathias Korsgaard og EBD som studenter repræsentant. Planen er 

at det nye byggeri skal stå færdigt i 2028. 

- PMJ orienterede om, at der på sidste institutledermøde deltog en dimittend 

fra Arts, der nu arbejder med at rekruttere humanister til SMV’er (små og 

mellemstore virksomheder). Her blev nogle kompetencer som at kunne indgå i 

grupper og arbejde sammen med forskellige typer af fagligheder fremhævet. 
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- EBD deltog i IKK’s aftagerpanel og orienterede om at gruppearbejde også på 

det møde var i fokus. 

- UN drøftede at ”gruppearbejde” kunne være et kommende drøftelsespunkt at  

8.2 Meddelelser / nyt fra UN-forperson, UN-næstforperson og SN-repræsentanter 

Dagsorden og referater fra SN’s møder kan findes her.  

 

8.3 Meddelelser/nyt fra de studerende  

Intet nyt. 

 

8.4 Meddelelser / nyt fra Arts studier  

Nyhedsbrevet fra april kan findes online på underviserportalen.  

 

9. Forslag til kommende møder (11.25-11-28)  

Forslag til kommende UN-møder:  

• Evaluering af førsteårspakke og feedback fra mentorer  

• Skal der etableres et fagråd? (drøftelse)  

• Drøftelse af format for Career Space 2024 (forår)  

 

Der var spørgsmål til Career Space og afholdelsen og evt. om en repræsentant fra hu-

manister i erhvervslivet kan deltage.  

 

10. Evt. (11.28-11.30) 

Intet til punktet. 

 

 
 
 

https://studerende.au.dk/studier/fagportaler/arts/kontakt/udvalgognaevn/studienaevn/kommunikation-og-kultur
https://medarbejdere.au.dk/fileadmin/www.medarbejdere.au.dk/hovedomraader/Arts/Underviserportal/Nyhedsbreve_Arts_studier/2024/April_2024_Nyhedsbrev_fra_Arts_Studier_DA_ENG.pdf

